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CONSILIUL LOCAL AL MUNICIPIULUI BISTRIŢA 
COMPARTIMENT PREGĂTIRE DOCUMENTE, 
CONTENCIOS 

 
 
 

PROCES-VERBAL 
încheiat azi 30.09.2021 în şedinţa ordinară  

a Consiliului local al municipiului Bistriţa 
 

 Şedinţa ordinară se desfăşoară prin mijloace electronice, la care participă: 
consilierii locali ai municipiului Bistriţa, Primarul municipiului Bistrița – domnul Turc 
Ioan; Viceprimarul municipiului Bistriţa – domnul Hangan Sorin; Viceprimarul 
municipiului Bistriţa – domnul Stan Călin; doamna Gaftone Floare -  Secretarul 
general al municipiului; Cincea Dumitru – Matei – director executiv Direcția 
Administrație Publică, Juridic; Scurtu Nicolae – director executiv Direcţia Economică 
Cheltuieli; Cismaș Adrian  – director executiv Direcţia Economică Venituri;         
Coceşiu Liliana – director executiv Direcţia Integrare Europeană; Ivaşcu Lia – director 
executiv Direcţia Tehnică; Frandeş Florin – director executiv Poliţia Locală Bistriţa;  
Crețiu Ioan – director executiv Direcția Servicii Public; Sărmășan Dan – director 
economic Direcția Servicii Publice; Marina Vasile – director executiv Direcţia 
Patrimoniu; Antoneac Adriana – director executiv Direcția Educație, Turism;  Dreptate 
Radu – director executiv Direcția Asistență Socială; Măgerușan Onița – director 
economic Direcția Asistență Socială; Siman Dan – consilier Compartiment Tehnologia 
informației – Direcția Comunicare; Suciu Anca - Emilia – consilier Compartimentul 
Pregătire Documente, Contencios; Bogătean Adriana Silvia – consilier juridic consilier 
Compartimentul Pregătire Documente, Contencios. 
 

Şedinţa ordinară a Consiliului local al municipiului Bistriţa a fost convocată prin 
Dispoziţia Primarului municipiului Bistriţa nr.304/23.09.2021, care a fost adusă la 
cunoştinţă publică prin publicare în mass-media locală şi afişare pe site-ul primăriei. 

 
Se intonează Imnul de stat al României. 
Preşedintele de şedinţă, domnul Urîte Florin-Radu face prezenţa consilierilor. 

Sunt prezenți 21 consilieri din 21 consilieri locali în funcție. Şedinţa este legal 
constituită. 

 
Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: vreau să vă rog să păstrăm 

un moment de reculegere pentru colegul nostru Ioan Peteleu, city – managerul 
orașului și municipiului, vă rog! Mulțumesc! Dumnezeu să-l odihnească și condoleanțe 
familiei! 

Vom începe ședința cu interpelări. Vă rog, întrebări adresate executivului. 
Domnul Mathe Attila, vă rog! 

Domnul consilier Mathe Attila: mulțumesc frumos, bună – ziua!  
Un cetățean a semnalat că pe Drumul Tărpiului nu este autobuz și dacă s-ar 

putea introduce o linie, ne-a rugat, dacă s-ar putea introduce o linie de transport și 
acolo fiindcă foarte multă lume trăiește în zona aceea.  
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Iar un alt cetățean ne-a semnalat ca pe Intrarea Turturelelor nu este iluminat și 
există o țeavă spartă de unde curge apă de foarte mult timp. Dacă puteți trimite pe 
cineva să verifice. Vă mulțumesc! 

Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: mulțumesc! Cine mai 
dorește? Stați așa, prima dată a ridicat doamna Săcălean, vă rog! 

Doamna consilier Săcălean Oana-Andreea: da, bună – ziua tuturor! Legat de 
noua aplicație iReport Bistrița, vreau să semnalez faptul că personal am înregistrat trei 
petiții în această aplicație, două dintre ele le-am întregistrat în data de 2 august, iar 
cealaltă în data de 19 august, astfel că după aproape două luni de la înregistrare 
statusul solicitărilor este același, adică ”petiție înregistrată”, nicidecum ”petiție în lucru” 
sau, cum ar fi normal ”petiție rezolvată”. Am verificat și la fața locului dacă solicitările 
mele au fost soluționate dar, din păcate, nu au fost rezolvate. Solicitări similare am 
introdus și-n aplicația City Health unde solicitările au fost rezolvate în maxim două – 
trei zile. În acest sens pot să trimit un print screen cu solicitările mele din ambele 
aplicații. Vă întreb: de ce termenele de soluționare sunt mai largi în noua aplicație 
iReport, o aplicație locală, și de ce nu se rezolvă lucrurile ca-n veche aplicație         
City Health? Mulțumesc! 

Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: mulțumesc și eu. Doamna 
Stere a fost, urmează doamna Săsărman. 

Doamna consilier Stere Florentina-Ştefania: mulțumesc! Bună – ziua! Aș dori să 
întreb care este stadiul cu privire la anumite străzi din localitatea Unirea? Am fost 
abordată de mai mulți cetățeni de pe străzile Ulmului, Bisericii, Mareșal Leonida, 
Pomilor, Viile cu pomi, toată zona cuprinsă între pârâul Valea Rusului, calea ferată și 
pârâul Valea Slătiniței, pentru că sunt niște străzi cu mari probleme. Dacă există un 
proiect de infrastructură acolo pentru a se introduce utilitățile, dacă este acest proiect 
început – care este stadiul în care s-a ajuns și care sunt pașii de făcut? Dacă nu este 
nici un fel de proiect, care este poziția administrației legat de situația cetățenilor de pe 
acele străzi, este o primă întrebare. 

Și, de asemenea, am mai depus la primărie o interpelare și nu am primit 
răspuns, legată de Strada Morii, tot din localitatea Unirea – la un moment dat mi s-a 
comunicat că va fi asfaltată. Este o stradă care are, aproximativ, un kilometru și sunt 
utilități. Dacă ne puteți comunica care este stadiul lucrărilor pe această stradă, 
respectiv Morii din Unirea. Mulțumesc! 

Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: mulțumesc. Doamna 
Săsărman! 
 Doamna consilier  Săsărman Lucia-Augusta: dorea colegul Pavelean să spună 
ceva?  
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: ei, lăsați că gestionez eu 
ședința, doamna Săsărman, vă rog să interveniți! 
 Doamna consilier  Săsărman Lucia-Augusta: mulțumesc! În primul rând doresc 
să supun atenției o problemă cu care se confruntă părinții care își trimit copiii la Școala 
Lucian Blaga – mai precis aceștia doresc să se traseze în proximitatea școlii o trecere 
pentru pietoni și inclusiv instalarea unui semafor, dacă se impune, sau limitatoare de 
viteză, pentru că foarte mulți copii care vin din zona punții de lângă Kaufland chiar nu 
au acces, iar mașinile circulă cu o viteză destul de ridicată. 

În al doilea rând, am primit o solicitare din partea unui cetățean, domnul Doru 
Chiorean, pe email, cred că și colegi din PNL au primit aceeași solicitare pentru a vă 
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supune atenției următoarea problemă cu care se confruntă din ce în ce mai mulți 
bistrițeni, iar mesajul dânsului sună în felul următor: dacă se poate solicita sau se 
poate propune modificarea articolului 2 litera ”e” din HCL 141 din 2017 care astăzi 
arată astfel: e)... Persoanele care dețin în proprietate un autoturism electric 
beneficiază de acordarea unui abonament de parcare gratuit...” cu propunerea ca 
sintagma ”autoturism” să fie înlocuită cu sintagma ”autovehicul”. S-a făcut această 
remarcă deoarece din ce în ce mai multe autovehicule electrice ce nu au denumirea 
de autoturisme, ci de motociclu sau triciclu, există la ora actuală în Bistrița, iar 
funcționarii din cadrul primăriei nu doresc eliberarea unor tichete de parcare gratuite și 
pentru aceste autoturisme. Iar pentru o identitate de rațiune, având în vedere că 
acestea seamănă destul de mult cu un autoturism, am putea proceda la modificarea 
acestui aspect. 

Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: da, la acest punct pot să vă 
spun că deja am discutat și ieri, în comisie, cu domnul primar și se acceptă 
schimbarea acelui termen autoturism cu autovehicul. Am fost contactat și eu pe 
subiectul ăsta, deci o să urmeze modificarea.  

Doamna consilier  Săsărman Lucia-Augusta:  eu nu am reușit să intru ieri pe 
comisii, am înțeles, mulțumesc! 

În al treilea rând – doresc să mi se pună la dispoziție contractul de achiziție 
privind toaletele inteligente. Din punctul meu de vedere mi se pare o sumă 
extraordinar de mare, peste 450 de mii de lei pentru doar două astfel de toalete. Mi se 
pare că prioritățile bistrițenilor, în momentul de față sunt altele, și poate banul public ar 
trebui gestionat cu puțin mai multă atenție.  

Aș mai avea câteva întrebări, astea sunt pe parte de buget, eventual le-aș putea 
lăsa când vorbim despre rectificarea bugetară. Mulțumesc! 

Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: mulțumesc! Domnul 
Pavelean, doreați să interveniți? 

Domnul consilier Pavelean Nicolae: da, da, da. S-a rezolvat cu microfonul.  
Câteva puncte pentru domnul primar: 
Am primit o solicitare din partea unui grup de cetățeni din Cartierul RAAL care 

susțin că au depus o solicitare inclusiv cu listă de semnături pentru, tot pe partea de 
linie de transport, așa cum spunea și domnul Mathe, colegul Mathe. Ei se confruntă cu 
o problemă legată de sigurnața copiilor. Există o linie de transport care duce până la 
gară însă, după cum bine știți, principalele școli sau cele mai multe școli sunt pe 
Bulevardul Republicii și cetățenii din Cartierul RAAL ar dori să știe dacă se poate 
implementa sau se poate schimba ruta liniei de transport existente, astfel încât să 
existe o linie de transport directă care să ducă pe la principalele școli din municipiul 
Bistrița sau, dacă nu – dacă nu se poate implementa un autobuz sau un microbuz 
școlar dedicat doar pentru copiii din Cartierul RAAL. 

Tot din Cartierul RAAL, o altă solicitare – cetățenii din acest cartier au dezvoltat 
cartierul cu investiții proprii încă de la început, inclusiv pentru drumuri și rețele de 
utilități. Oamenii de acolo ar dori să știe dacă s-ar putea aștepta la o asfaltare a 
străzilor din Cartierul RAAL pentru că toate străzile din cartier sunt momentan de 
piatră.  

Un alt subiect ar fi faptul că – e cunoscut faptul că Primăria Bistrița a fost 
obligată printr-o sentință definitivă a Curții de apel Cluj să desființeze un teren de sport 
din Cartierul Subcetate, de această dată, pentru amenajarea căruia primăria a cheltuit 
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o sumă de 65 de mii de lei. Nu vreau să reamintesc toate detaliile, dar vreau să 
reamintesc totuși faptul că s-a întâmplat acest lucru după ce un cetățean, proprietar al 
unei case din vecinătate, a trimis Primăriei Bistrița o plângere prealabilă pentru a cere 
să nu se înceapă construirea acelui teren de fotbal fiindcă el și vecinii lui nu și-au dat 
acordul pentru construirea lui. Aș vrea să întreb dacă Primăria Bistrița a identificat cine 
se face vinovat de această pierdere a Primăriei Bistrița și cum se plănuiește 
recuperarea banilor pierduți, cu atât mai mult cu cât este și o pierdere a cetîțenilor, în 
special al cetățenilor din Cartierul Subcetate care, de atâta timp, nu au un loc unde 
tinerii și copiii puteau să facă sport, în loc să bată mingea pe la pereții blocurilor, așa 
cum se întâmplă în momentul de față.  

De asemenea, aș vrea să vă aduc la cunoștință necesitatea unui teren de sport 
în acest cartier, în Subcetate, unde trăiesc foarte multe familii care au copii și sunt 
mulți tineri care au nevoie de mișcare și de un loc unde să practice sporturi. 

Pe aceeași linie, aș vrea să mai reamintesc o altă situație – în urma auditului 
efectuat în lunile aprilie și mai de căptre curtea de conturi, inspectorii știu că cer 
Primăriei Bistrița, printre altele, și recuperarea unui sume de 100 de mii de lei plătită 
sub formă de salarii pentru trei polițiști locali concediați în 2019 ca urmare a unei 
decizii a administrației PSD de la acea vreme. Ca urmare a acestei decizii, instanța a 
dispus reangajarea lor, dar și plata salariilor aferente perioadei în care nu au lucrat în 
2020.  În 2020 Primăria Bistrița a alocat 100 de mii de lei pentru plata salariilor pentru 
cei trei polițiști locali și aș dori să vă rog să îmi spuneți dacă s-au identificat, de 
asemenea, vinovații pentru acest prejudiciu, și de unde își va recupera Primăria 
Bistrița aceste sume? Cam atât din partea mea.  

 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: mulțumesc! Dacă mai este 
cineva? Doriți, doamna Hudrea?  
 Doamna consilier Hudrea Daniela-Maria: mulțumesc! Vroiam să spu despre 
situația, dar suntem pe același punct cu doamna Săsărman. Într-adevăr, conducerea 
Școlii gimnaziale Lucian Blaga a adus la cunoștință primăriei, serviciului care se ocupă 
de această problemă a noastră, necesitatea unei treceri de pietoni din dreptul punții 
spre școală și mai încoace că, de fapt, la punte este o trecere de pietoni, dar noi dorim 
să fie cât mai aproape de școală și semaforizarea trecerii de pietoni de la magazinul 
Kaufland de pe strada Independenței. Am făcut adrese către primărie și necesitatea 
asta chiar am simțit-o de la început. Îmi spune domnul director că și-n urmă cu mai 
mulți ani dânsul a sesizat administrației locale acest lucru, din nou, am revenit. 
Mulțumesc! 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: mulțumesc! Mai dorește  
cineva? Observ că nu.  
 Domnul primar, interveniți? vă rog! Dumneavoastră sau cineva din aparatul de 
specialitate?  
 Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: sărut – mâna, bună – ziua! 
 În legătură cu interpelarea domnului consilier Mathe Attila – pe Strada Tărpiului, 
la solicitarea mea a fost introdusă o cursă de transport local care ține cont, cu 
prioritate, de interesele copiilor care merg la școală. Și orarul este ajustat în 
consecință. Am făcut acest lucru folosind sau prevalându-ne de legislația apărută în 
timpul pandemiei. Atunci când vom discuta despre reconfigurarea transportului local, 
și aici mă refer, în primul rând, la suplimentarea unor rute, bineînțeles că avem în 
vedere și Strada Tărpiului care este cea mai lungă stradă din municipiul Bistrița. 
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Autobuzul este clar așteptat cu o frecvență mai mare pe zona dinspre pădure, adică 
dincolo de Leoni. Până la Leoni există curse frecvente. Deci simplificând lucrurile, 
există autobuz în prezent pe partea dinspre pădure a Străzii Tărpiului. Probabil că 
cetățenii își doresc ca frecvența curselor să fie una mai mare. Voi discuta cu colegii 
mei de la DSP, voi discuta și cu Transmixt-ul și vom identifica o soluție, pentru ca 
această frecvență să crească. 
 În ceea ce privește interpelarea doamnei consilier Săcălean, voi verifica să văd 
care este motivul pentru care sesizări făcute în iReport nu au un status corespunzător. 
Sunt inițiator al acestui proiect, am început cu City Health, am continuat cu iReport-ul 
ca formulă proprie de manageriere a problemelor cetățenilor. Nu exclud că sunt 
probleme, dar vom verifica totuși cauza acestor probleme.  
 Pentru doamna consilier Stere – există, avem o preocupare în ceea ce privește 
asfaltarea străzilor de pământ, nu are rost să reiau denumirea străzilor pe care 
doamna Stere le-a menționat, dar țin să fac următoarele precizări: am clasificat 
străzile pe care municipalitatea sau orașul le are, în funcție de câteva criterii. Unul 
dintre criterii, cel mai important, este dacă ele sunt sau nu în domeniul public. Al doilea 
- dacă sunt sau nu întabulate, și al treilea – dacă există sau nu există studii de 
fezabilitate pentru aceste străzi.  
 Avem o situație destul de clară, pot să vă spun că în ceea ce privește o parte 
dintre străzile la care doamna consilier face referire nu sunt întabulate, dori să le 
întabulăm, am luat această decizie cu ceva timp în urmă. Este un proces care, pentru 
anumite străzi s-a finalizat, sau pentru anumite parcări, de exemplu, s-a finalizat, altele 
sunt în lucru – este motivul pentru care am constituit o echipă de specialiști care este 
dedicată acestui proces de întabulare a străzilor și intenționăm să depunem un proiect 
pe Programul Național de Investiții, pe Anghel Saligny. 
 Pentru doamna consilier Săsărman – există solicitarea școlii la Primăria 
municipiului Bistrița, s-a solicitat avizul Serviciului de circulație al Poliției Naționale. 
Imediat după ce primim acest aviz, vom amenaja trecerea de pietoni. De asemenea, 
intenționăm, am sesizat și eu problema legată de lipsa semaforizării la trecerea de 
pietoni menționată anterior pe Bulevardul Republicii înspre și dinspre școală, vom 
semaforiza această trecere pentru pietoni.  
 Nu insist cu privire la înlocuirea sintagmei autoturism cu autovehicul, lucrurile 
sunt foarte limpezi, foarte clare. 
 O să vă trimitem contractul de achiziții pentru toaletele inteligente, ele vor fi 
amplasate în Parcul municipal, în zona locurilor de joacă din partea de est și din 
partea de vest a Parcului municipal și, evident, că voi propune exact aceeași abordare 
și pentru zona mediană din proximitatea Casei de cultură, a Palatului Culturii. E o 
solicitare pe care nu puțini părinți ne-au făcut-o. Aceste perimetre, aceste locuri de 
joacă sunt pline sau arhipline în perioada verii, primăverii – verii, și în perioada 
toamnei, mai ales în prima parte, toamnă timpurie, și eu cred că oamenii merită să 
simtă că trăiesc, totuși, într-un oraș civilizat. Bineînțeles că civilizația presupune și 
costuri. 
 Pentru domnul consilier Pavelean – în ceea ce privește o suplimentare, de fapt, 
a rutei sau o ajustare a rutei existente de la RAAL în așa fel încât și școlile de pe 
Bulevardul Republicii să poată fi cuprinse, am avut o discuție cu domnul Melente 
Horoba și evident că vom face această ajustare.  
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 Pentru un trasnsport dedicat elevilor în curse speciale, de asemenea, am avut 
discuții și pot să vă spun faptul că mă interesează modul în care evoluează proiectul 
pilot de la Sibiu, acolo unde pentru patru puncte din oraș, aici ne referim, în primul 
rând, la zonele periurbane, acolo unde frecvența transportului public este scăzută sau 
pentru zonele în care nu există transport public, intenționez să propun o soluție pentru 
realizarea transportului prin curse speciale. Cu alte cuvinte, vom da drumul și noi la un 
proiect pilot. În acest sens, în urma unei discuții pe care am avut-o și cu doamna 
inspector școlar general, vom antrena inspectoratul școlar pentru a face rapid un 
studiu de oportunitate. Ce înseamnă acest studiu de oportunitate? Înțelegerea modului 
în care se raportează elevii și părinții, mă refer în primă fază la elevii din clasele            
I – VIII, la acest gen de abordare, pentru că este foarte important să avem un          
feedback corect dinspre elevi și dinspre părinți. De anul viitor este foarte posibil ca 
elevii din clasele 0 – IV să beneficieze de transport gratuit realizat prin curse speciale, 
subvenționat sută la sută de guvern. Chiar dacă acest lucru nu se va întâmpla, noi, în 
situația în care un urma feedback – ului și a derulării proiectului pilot vom avea un 
răspuns favorabil, Bistrița va avea curse speciale pentru elevi îndeosebi, repet, pentru 
zonele periurbane sau dinspre și către zonele periurbane sau zonele în care nu există 
transport public local.  
 În legătură cu problema ridicată tot pentru Cartierul RAL, asfaltarea unor străzi, 
este important ca aceste străzi să fi fost lăsate domeniului public atunci când s-au 
obținut autorizațiile de construire. Avem o mare, mare problemă în ceea ce privește 
reticența unor proprietari de terenuri în a ceda către domeniul public proprietatea lor 
pentru realizarea de străzi. Nu vreau să surprind pe nimeni, dar am constatat că avem 
studii de fezabilitate realizate în perioada administrației trecute pentru străzi 
neîntabulate și pentru care nu pot fi continuate procedurile pentru că există opoziție 
flagrantă a proprietarilor în a-și ceda terenurile. Eu cred că abordarea a fost greșită, 
cred că s-au cheltuit bani iresponsabil, pentru că prima dată limpezești regimul juridic 
al străzii și pe urmă demarezi proceduri, studii de fezabilitate, proiect tehnic în vederea 
amenajării străzilor. Voi limpezi această problemă legată de regimul juridic al străzilor 
din zona RAAL pentru că ne ocupăm de această problemă. Repet, am clasificat 
străzile în funcție de anumiți indicatori și avem deja o viziune cu privire la situația 
acestor străzi, dar este o viziune parțială, continuăm să lucrăm. 
 În ceea ce privește terenul de sport din Subcetate – domnule consilier, el a fost 
amenajat de administrația precedentă. Chiar dacă risc spunând acest lucru, apreciez 
că a fost îndreptățită, din punct de vedere al oportunității, amenajarea acelui teren de 
sport. E regretabil faptul că s-a ajuns, legal vorbind, la dezafectarea acelui teren. O 
parte din costuri au fost recuperate, aici discutăm despre materiale care au fost 
recuperate și care au putut fi reintroduse într-un circuit economic. O parte din sumă nu 
s-a mai putut recupera, mă preocupă și pe mine problema din Subcetate, acolo unde 
încercăm să identificăm o locație pentru amenajarea unui teren de sport. După cum 
bine știți, există în Subcetate tensiuni legate inclusiv de faptul că se joacă copiii între 
blocuri, rezonanța e mare, sunt copii sau tineri care stau până târziu și bat mingea, dar 
categoric, nu sunt copiii de vină, atâta timp cât nu există un teren de sport amenajat. 
Încercăm să rezolvăm această problemă în așa fel sau într-o modalitate pe termen 
lung fără să mai avem probleme de natură legală.  
 Cum se recuperează suma cheltuită de municipalitate prin raportare la speța 
prezentată – polițiști locali dați afară, contracte de muncă încheiate în urma unor 
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sentințe, e un răspuns pe care trebuie ca să-l dea Direcția juridică și Direcția 
economică, nu primarul, pentru că aici nu discutăm despre oportunitatea evidentă de a 
recupera anumite sume, ci de justețea modului în care aceste sume vor fi recuperate. 
Mulțumesc! 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: mulțumesc! O să intrăm.... 
 Doamna consilier Stere Florentina – Ștefania: ...dacă-mi permiteți, vă rog! 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: doamna Stere, vă rog! 
 Doamna consilier Stere Florentina – Ștefania: da, domnule primar, aș putea 
spune că răspunsul dumneavoastră nu m-a lămurit în nici un fel, a fost, de fapt, un 
non răspuns. Ați spus că aveți o preocupare, însă nu știm care străzi sunt întabulate și 
care nu, pe care străzi vor începe lucrări și ce lucrări, și când vo începe acestre lucrări, 
iar în ceea ce privește Strada Morii, în mod sigur aceasta se află în domeniul public 
pentru că atunci când am solicitat din bugetul local o sumă de bani pentru asflatarea 
acestei străzi, mi s-a comunicat că această stradă va fi anul acesta introdusă în lucru, 
însă nu s-a întâmplat nimic. De aceea aș dori ca răspunsul dumneavoastră să fie puțin 
mai aplecat și mai la subiect. Mulțumesc! 
 Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița:  dar nu știu dacă doriți un 
răspuns mai aplecat, nu știu ce înseamnă ”răspuns aplecat” în limba română... 
 Doamna consilier Stere Florentina – Ștefania:  ...punctual la ce v-am întrebat... 
 Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: dacă erați atentă ... 
 Doamna consilier Stere Florentina – Ștefania:   ...am fost ... 
 Domnul primar: am explicat destul de bine faptul că o parte dintre aceste străzi 
nu sunt întabulate, vă dau un exemplu – Viile cu Pomi care este parțial întabulată. 
Altele, chiar dacă sunt în domeniul public, nu sunt întabulate și întâmpinăm dificultăți 
în a le întabula, iar pentru toate celelalte care nu prezintă probleme din punct de 
vedere juridic, lucrurile sunt cât se poate de clare, vom depune un proiect pe Anghel 
Saligny, pe Programul Național de Investiții.  
 Strada Morii nu cred că, nu știu, cine v-a spus că Strada Morii anul acesta în 
asfaltare, pentru că vreau ca să știu numele celui care a emis această ipoteză. Am 
spus din capul locului faptul că anul acesta cumpărăm, în afara lucrărilor de asfaltare 
pe care oricum le-am făcut, a se vedea Avram Iancu, a se vedea Roman Vivu și altele. 
După achiziționarea stației de asfaltare, o stație modernă, care va putea lucra cu 
costuri reduse și va putea produce mixturi asfaltice de calitate, vom începe un amplu 
proiect de asfaltare a străzilor. O parte dintre costuri le va suporta municipalitatea, 
pentru un alt lot de străzi vom merge pe Anghel Saligny. Pot să vă spun că o bună 
parte dintre străzile pe care dumneavoastră le-ați enumerat, cred că ați enumerat trei 
străzi, vom merge pe Anghel Saligny.  
 Doamna consilier Stere Florentina – Ștefania: mulțumesc! Aș aprecia, domnule 
primar, când răspundeți, să nu mai faceți ..... 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: doamna Ștefania, vă rog, 
deci, nu sunt de acord, ca președinte de ședință, să facem de-astea. Vă rog să vă 
adresați în scris și veți primi răspuns punctual. Dacă facem dezbateri de-astea, n-o să 
mai atingem ordinea de zi. Deci nu putem acționa aici ca în justiție, în care avem 
procuratură, judecător. Și totuși, sunt președinte de ședință. Eu, cât voi fi președinte, 
nu voi admite dezbateri de genul ăsta. Măi, dacă tot facem dezbateri, nu mai intrăm în 
ședință. Fiecare avem și alte probleme.  
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 Doamna consilier Stere Florentina – Ștefania: domnule președinte, aș fi vrut un 
răspuns clar, nu fac nici o dezbatere.  
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:  chiar vroiam să vă rog pe 
toți cei care ați făcut interpelări, și alți colegi, să vă adresați în scris și o să primiți. 
Dacă nu primiți răspuns în scris până la următoarea ședință, vă rog să menționați, ca 
să facem și populismul de ședință online pentru popularitate, deci vă rog! 
 Doamna consilier Stere Florentina – Ștefania: domnule președinte, dacă-mi 
permiteți, eu am depus două interpelări legate de acest aspect, de toate străzile pe 
care le-am enumerat, interpelări la care nu am primit răspuns, sunt înregistrate la 
Primăria Bistrița, nu fac nici un populism pentru cei care se uită online la noi, ci pur și 
simplu sunt oameni care își doresc un răspuns, un termen, domnule președinte. Și-n 
ceea ce privește modul în care domnul primar mi se adresează, aș aprecia dacă s-ar 
adresa mai respectuos. Sunt atentă atunci când pun întrebări și sunt atentă și la 
răspunsuri, pentru că-mi notez absolut tot ce se discută. Mulțumesc! 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:   ca președinte în Comisia 
economică, pot să vă mai spun că este un buget aprobat în care au fost menționate 
străzile și alte obiective sunt pe rectificări sau discutăm pe fundamentare de buget pe 
2022. Deci bugetul aprobat în ședința de consiliu a avut menținat punct cu punct și pe 
capitole și subcapitole toate lucrările în lucru. Mulțumesc! Deci vreau să ... 
 Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: domnule preșdinte,       
scuzați-mă, încă o mică precizare, o scurtă precizare: doamna consilier Stere a primit 
răspuns la interpelarea pe care a făcut-o.  
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: mulțumesc! 
 Supun atenției aprobarea ordinei de zi cu precizarea că sunt trei proiecte 
suplimentare domnul primar, da, față de cea inițială. Domnul primar, vă rog să 
interveniți pentru suplimentarea ordinii de zi.  
 Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: da, domnule președinte, este 
vorba despre ultimele trei proiecte aflate pe ordinea de zi, mă refer la proiectele de la 
numărul de ordine: 
 16. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului de venituri şi cheltuieli al 
Municipiului Bistriţa pe anul 2021; 
 17. Proiect de hotărâre privind aprobarea în anul 2021 a unui sprijin financiar de 
la bugetul local al municipiului Bistriţa pentru unităţile de cult, care aparţin cultelor 
religioase recunoscute din România; 
 18. Proiect de hotărâre pentru modificarea și completarea Hotărârii Consiliului 
local al municipiului Bistrița nr.85/07.06.2021 privind aprobarea Regulamentului pentru 
achiziția de imobile, construcții și/sau terenuri, de către Municipiul Bistrița 
 Vă mulțumesc! 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: mulțumesc! 
 

Ordinea de zi:  
 

1. Aprobarea procesului-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului local al municipiului 
Bistriţa din data de 29.07.2021 

2. Aprobarea procesului-verbal al şedinţei extraordinare a Consiliului local al 
municipiului Bistriţa din data de 04.08.2021 
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3. Aprobarea procesului-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului local al municipiului 
Bistriţa din data de 19.08.2021 

4. Aprobarea procesului-verbal al şedinţei extraordinare a Consiliului local al 
municipiului Bistriţa convocată de îndată din data de 08.09.2021 

5. Aprobarea procesului-verbal al şedinţei extraordinare a Consiliului local al 
municipiului Bistriţa convocată de îndată din data de 16.09.2021 

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea trecerii imobilului-teren situat în municipiul 
Bistrița, strada Grănicerilor, identificat în CF Bistrița nr.88215, din domeniul 
public al Municipiului Bistriţa în domeniul public al Județului Bistrița-Năsăud, în 
vederea susținerii unor investiții de interes public județean 

 - iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

 
7. Proiect de hotărâre privind aprobarea participării Municipiului Bistrița la licitația 

publică organizată de Birou Executor Judecătoresc Manchevici Marin în vederea 
cumpărării imobilului-teren în suprafață de 1000 mp, identificat în CF Bistrița 
nr.88946, situat în municipiul Bistrița, localitatea componentă Viișoara, județul 
Bistrița-Năsăud 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

8. Proiect de hotărâre privind aprobarea prelungirii duratei contractelor de închiriere 
încheiate pentru utilizarea unor terenuri situate în incinta unităţilor de învăţământ 
preuniversitar din municipiul Bistriţa 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

9. Proiect de hotărâre privind aprobarea vânzării și a prețului de vânzare a spațiului 
cu destinație de locuință, situat în municipiul Bistriţa, str.Petru Maior nr.2, bl.2, 
scara E, apartamentul 56, către actualul chiriaş, numita Cotleţ Doina 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

10. Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării obiectului contractului de 
locațiune nr.831/FV/01.10.2019 încheiat pentru locuința situată în municipiul 
Bistrița, str.Gavril Tripon nr.20, în favoarea domnului Moldovan Gheorghe 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

11. Proiect de hotărâre privind aprobarea prelungirii duratei contractului de comodat 
încheiat în favoarea societății Business Park Bistrița Sud SRL, având ca obiect 
spaţiul cu altă destinaţie decât cea de locuinţă, situat la parterul imobilului situat 
în Bistrița, str.Nicolae Titulescu nr.6, cu destinaţia de sediu social 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local  

12. Proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii directe a spaţiului cu altă 
destinaţie decât cea de locuinţă, situat în municipiul Bistriţa, str. Gheorghe Șincai 
nr.21, în favoarea Uniunii Democrate Maghiară din România – Organizația 
Județeană Bistrița-Năsăud, cu destinaţia sediu partid 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local  
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13. Proiect de hotărâre privind modificarea Hotărârii Consiliului local al municipiului 
Bistriţa nr.94/23.07.2015 privind aprobarea criteriilor de evaluare a solicitărilor 
depuse de persoane juridice constituite în temeiul Ordonanţei Guvernului 
României nr.26/2000 cu privire la asociaţii şi fundaţii, în vederea înscrierii pe lista 
de priorităţi pentru atribuirea unui spaţiu cu destinaţia de „sediu”, cu modificările 
şi completările ulterioare 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local  

14. Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentantului Consiliului Local al 
municipiului Bistriţa în Consiliul de Administraţie al unităţii de învăţământ 
particular Şcoala primară „Sfântul Stelian” din municipiul Bistriţa 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

15. Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentantului Consiliului Local al 
municipiului Bistriţa în Comisia pentru Evaluarea şi asigurarea calităţii în unităţile 
din învăţământul preuniversitar de stat și particular din municipiul Bistriţa, a 
unităţii de învăţământ particular Şcoala primară „Sfântul Stelian” din municipiul 
Bistriţa 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

16.  Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului de venituri şi cheltuieli al municipiului 
Bistriţa, pe anul 2021 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

17. Proiect de hotărâre privind aprobarea în anul 2021 a unui sprijin financiar 
de la bugetul local al municipiului Bistriţa pentru unităţile de cult, care aparţin 
cultelor religioase recunoscute din România 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

18. Proiect de hotărâre pentru modificarea și completarea Hotărârii Consiliului local 
al municipiului Bistrița nr.85/07.06.2021 privind aprobarea Regulamentului pentru 
achiziția de imobile, construcții și/sau terenuri, de către Municipiul Bistrița 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

 
19. Diverse 

 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:  vă rog vot pentru 
aprobarea ordinii de zi, cu completările cu cele trei proiecte. Vă rog, vot! Încă patru 
consilieri nu votează, fac precizarea.  
 Domnul consilier Burduhos Ionel: dacă-mi permiteți, domnule președinte, mie nu 
mi-a apărut! 
 Domnul consilier Brici Tiberius – Daniel: nici mie! 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:  reluați votul, vă rog! 
 Deci au apărut 19 între timp, reluați votul! Mai este cineva căruia nu i-a apărut?  
 Doamna consilier Săsărman Lucia – Augusta: mie. A apărut și-a dispărut, între 
timp, așa brusc. 
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 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:  a apărut și-a dispărut la 
doamna Săsărman. Vă rog, repetăm votul! Deci anulați, lăsați puțin să treacă timp și 
pe urmă reluați votul. Deci acum, dacă v-a apărut, vă rog să votați! 
 Domnul consilier Brici Tiberius – Daniel: îmi pare rău, nu. 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: 19 au votat, 2 încă nu au 
votat. 
 Domnul consilier Burduhos Ionel: nici mie nu mi-a apărut! 
 Domnul consilier Brici Tiberius – Daniel:  nici eu nu am putut vota, nu a apărut! 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:  păi da, dar vedeți că tot alți 
doi, e ca și cum nu ar permite sistemul 21, sau ce să-nțeleg? Păi cum să nu? Doamna 
Săsărman ați votat de data asta, a apărut? 
 Doamna consilier Săsărman Lucia – Augusta: da, da.  
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:   deci acum nu i-a apărut 
domnului Burduhos și domnului Brici. Domnul Burduhos, n-ați primit, da, domnul 
Burduhos?  
 Domnul consilier Burduhos Ionel: nu, nu am primit. 
 Doamna consilier Săsărman Lucia – Augusta:  dacă n-ați pus și proiectul cu 
granturile, asta-i karma, nu putem vota ordinea de zi. 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: deci colegii de la IT spun 
să ieșiți și să vă reconectați.  
 Domnul consilier Brici Tiberius – Daniel:  ok, ieșim și ne reconenctăm. 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: domnul burduhos, domnul 
Brici, ați reintrat? Domnul Brici a reușit. Domnul Burduhos? Da, repetăm votul, dacă 
nu, asta este, n-avem ce face.  
 Vă rog să votați ordinea de zi cu completări!  
 Doamna consilier Săsărman Lucia – Augusta:  a apărut tuturor?  
 Domnul consilier Brici Tiberius – Daniel:   la mine nu. 
 Doamna consilier Săsărman Lucia – Augusta: nici mie. 
 Domnul consilier Burduhos Ionel: nici mie. 
 Domnul consilier Brici Tiberius – Daniel: da, a apărut acuma. 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:  cui nu i-a apărut? Vă rog 
cu vot de mână, dacă îmi dați acceptul, spuneți votați ”pentru”, ”împotrivă”, ”abținere”, 
că, până la urmă, nu e vot secret.  
 Cum votați doamna Săsărman? Pentru. 
 Domnul Burduhos cum votați?  
 Domnul consilier Burduhos Ionel: pentru. Acum a apărut. 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:   deci oricum, votați dacă a 
apărut! Deci am 20, cu votul doamnei Săsărman, 21. Ordinea de zi a fost aprobată. 
Mulțumesc și îmi cer scuze. Unanimitate. 
  
 Deci intrăm pe ordinea de zi! 
 Vă rog vot pentru aprobarea procesului-verbal al şedinţei ordinare din data 
de 29.07.2021. Vă rog, vot! 
 Doamna consilier Săsărman Lucia – Augusta: nu apare grila de vot. 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:   așteptați puțin, că nu e dat 
drumul la vot! 
 Vă rog, vot! 
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 Doamna consilier Săsărman Lucia – Augusta: votăm vreo propunere? Apare 
”propunere”. 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:    votați, e vorba de 
punctul 1: procesul – verbal din data de 29.07.2021 

Rezultat Vot 

Da 20 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 20 

Nu au votat 1 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da 

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da  

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da  

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da  

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae Da  

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da  

Săsărman Lucia-Augusta Da  

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Nu a votat 

Urîte Florin-Radu Da  

 Cu 20 de voturi ”pentru” procesul – verbal a fost aprobat. Mulțumesc! Un 
consilier nu a votat.  
 
 2. Aprobarea procesului-verbal al şedinţei extraordinare a Consiliului local 
al municipiului Bistriţa din data de 04.08.2021 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: vă rog, vot! 

Rezultat Vot 

Da 18 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 18 

Nu au votat 3 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da 

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da  

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da  

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Nu a votat 

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da  
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Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae Da  

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da  

Săsărman Lucia-Augusta Nu a votat  

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Nu a votat 

Urîte Florin-Radu Da  

 Cu 18 voturi ”pentru” procesul – verbal a fost votat. 3 consilieri nu au votat.  
 
3. Aprobarea procesului-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului local al 

municipiului Bistriţa din data de 19.08.2021 
Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: vă rog, vot! Vă rog să votați! 

Rezultat Vot 

Da 19 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 19 

Nu au votat 2 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da 

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Nu a votat 

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da  

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae Da  

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da  

Săsărman Lucia-Augusta Da  

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Nu a votat 

Urîte Florin-Radu Da  

 De data aceasta 19 voturi ”pentru” , zero ”abțineri”, zero ”împotrivă” . 
mulțumesc! 2 consilieri nu au votat. 

 
4. Aprobarea procesului-verbal al şedinţei extraordinare a Consiliului local al 

municipiului Bistriţa convocată de îndată din data de 08.09.2021 
Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: vă rog să votați! 

Rezultat Vot 

Da 19 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 19 

Nu au votat 2 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da 

Brici Tiberius-Daniel Da  
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Burduhos Ionel Nu a votat 

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da  

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae Da  

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da  

Săsărman Lucia-Augusta Da  

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Nu a votat 

Urîte Florin-Radu Da  

 19 voturi ”pentru” , zero ”împotrivă”,  zero ”abțineri”, mulțumesc! 2 consilieri nu 
au votat. 

 
5. Aprobarea procesului-verbal al şedinţei extraordinare a Consiliului local al 

municipiului Bistriţa convocată de îndată din data de 16.09.2021 
Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: vă rog să votați! 

Rezultat Vot 

Da 18 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 18 

Nu au votat 3 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da 

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Nu a votat 

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da  

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Nu a votat 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae Da  

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da  

Săsărman Lucia-Augusta Da  

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Nu a votat 

Urîte Florin-Radu Da  

  18 voturi ”pentru” zero ”împotrivă”,  zero ”abțineri”, mulțumesc! 3 consilieri 
nu au votat. 
 

  Se trece la punctul 6 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind 
aprobarea trecerii imobilului-teren situat în municipiul Bistrița, strada 
Grănicerilor, identificat în CF Bistrița nr.88215, din domeniul public al 



15 

Municipiului Bistriţa în domeniul public al Județului Bistrița-Năsăud, în 
vederea susținerii unor investiții de interes public județean 

 Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorității calificate a consilierilor locali în funcţie. Avizul comisiilor de specialitate este 
favorabil. 
 Întrebări, interpelări?  Nu sunt. Vă rog, vot! Vă rog să votați! 

Rezultat Vot 

Da 20 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 20 

Nu au votat 1 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da 

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Nu a votat 

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da  

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da  

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae Da  

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da  

Săsărman Lucia-Augusta Da  

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da  

 20 de voturi ”pentru”. Un consilier nu votează, fac precizarea. Proiectul a fost 
aprobat, mulțumesc! 
 
 Se trece la punctul 7 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind 
aprobarea participării Municipiului Bistrița la licitația publică organizată de 
Birou Executor Judecătoresc Manchevici Marin în vederea cumpărării 
imobilului-teren în suprafață de 1.000 mp, identificat în CF Bistrița nr. 88946, 
situat în municipiul Bistrița, localitatea componentă Viișoara, județul          
Bistrița-Năsăud 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 10 articole şi se adoptă cu votul deschis al  
majorității calificate a consilierilor locali în funcţie. Articolul 4 se voteză secret. Avizul 
comisiilor de specialitate este favorabil. Comisia e cu vot secret. 
 Da, vă rog, știți cei trei din comisie, sunteți în raport.  
 Vă rog să votați secret, vot secret! 
 Doamna consilier Săsărman Lucia – Augusta: nu mi-a apărut grila de vot! 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: din nou doamnei Săsărman 
nu-i apare.  
 

 Rezultat Vot 

Da 19 
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Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 19 

Nu au votat 2 

Absenţi 0 

Total 21 

   
 Cu 19 voturi ”pentru”, zero ”împotrivă”, zero ”abțineri” s-a votat articolul 4. 
 Doamna consilier Săsărman Lucia – Augusta: da, dar eu nu am putut vota. 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:  colegii de la IT îmi spun că 
trebuia să vă spun și dumneavoastră să ieșiți și să reintrați. 
 Doamna consilier Săsărman Lucia – Augusta: păi nu ați spus. 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:   e adevărat.  
 Doamna consilier Săsărman Lucia – Augusta: repetăm votul. 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:   numai puțin,  numai puțin. 
Fac mențiunea colegii că aveți internetul foarte slab.  
 Doamna consilier Săsărman Lucia – Augusta:  nu, nici poveste.  
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: mi se spune că aveți 
internetul slab și în momentul în care vi se trimite, vă apare sau cu întârziere sau 
deloc.  
 Doamna consilier Săsărman Lucia – Augusta:  sunt la birou, am internetul full 
aici. Nu-i problemă de internet.  
 Doamna consilier Stere Florentina-Ştefania: nici mie nu mi-a apărut și nu-i 
problemă de internet.  
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:  acum să fac dezbatere 
între IT și dumneavoastră.  
 Da, supunem la vot acuma proiectul de hotărâre numărul 7 în ansamblu.  
 Doamna consilier Săsărman Lucia – Augusta:   nu am grilă de vot! 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:   acuma a reintrat.  
 Deci, în continuare, doamnei Săsărman și doamnei Stere nu i-au apărut. Ce 
facem? 

Rezultat Vot 

Da 18 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 18 

Nu au votat 3 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da 

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da  

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da  

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Nu a votat 

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae Da  

Ruşti Ioan Da  
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Săcălean Oana-Andreea Da  

Săsărman Lucia-Augusta Nu a votat 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Nu a votat 

Urîte Florin-Radu Da  

 Cu 18 voturi ”pentru” proiectul a fost aprobat. 3 consilieri nu au votat.  
 Stăm câteva minute. Vă rog, doamna Stere și doamna Săsărman, ieșiți și vă 
reconectați. Mai stăm câteva minute.  
 Spuneți ceva, doamna Săsărman, să vedem dacă la noi apare cu galben sau 
verde semnalul. Spuneți ceva! 
 Doamna consilier Săsărman Lucia – Augusta:  ceva. 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:   ceva – a spus. Cum 
apare?  
 Doamna consilier Galben Silvia - Elisabeta: doamna Stere zice că nu mai poate 
să intre deloc.  
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:   deci IT – ul spune că 
dumneavoastră aveți, la noi apare semnal slab, e cu galben, dar nu acum, data 
trecută și de asta v-am întrebat. Spuneau că în momentul în care intrați, ei pot să vadă 
cum e semnalul la dumneavoastră recepționat. 
 Doamna Stere, ați reușit? Ați reușit, doamna Stere, da? 
 Doamna consilier Stere Florentina – Ștefania: da, da. Mulțumesc! 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: mulțumesc! 
 
 Se trece la punctul 8 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind 
aprobarea prelungirii duratei contractelor de închiriere încheiate pentru 
utilizarea unor terenuri situate în incinta unităţilor de învăţământ preuniversitar 
din municipiul Bistriţa 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole şi se adoptă cu votul deschis al  
majorității consilierilor locali în funcţie.  
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:  aviz favorabil ieri, în 
totalitate. 
 Dacă sunt întrebări? Vă rog, vot atunci! 
 Doamna consilier Săsărman Lucia – Augusta:   eu iarăși nu am grilă de vot, îmi 
pare rău, dar... 
 Domnul consilier Pavelean Nicolae: nici eu n-am primit, de data asta. 
 Domnul consilier Burduhos Ionel: nici eu. La mine a apărut și-a dispărut iar.  
 Domnul consilier Pavelean Nicolae:  acum am primit, am votat.  
 Doamna consilier Săsărman Lucia – Augusta:    iarăși a apărut și-a dispărut, nu 
cred că am apucat să votez. 

Rezultat Vot 

Da 20 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 20 

Nu au votat 1 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da 

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da  



18 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da  

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da  

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae Da  

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da  

Săsărman Lucia-Augusta Nu a votat 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da  

 Cu 20 de voturi ”pentru„ proiectul a fost adoptat. Un consilier nu a votat. 
 
 Doamna consilier Săsărman Lucia – Augusta: acum mi-a apărut proiectul 9 de 
pe dispoziție, cu vânzarea spațiului. 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:  da, pe 9, da. 
 Domnul consilier Bria Dumitru-Alexandru: domnule președinte, v-a fost închis 
microfonul și, mă rog, am dedus c-ați anunțat supunerea la vot a proiectului 9.  
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:   dacă dumneavoastră 
vorbiți, ba în stânga, ba ... nu se poate. Da, îmi era mie închis, ca să pot discuta în 
interior.  
 Da, proiectul 9, dacă nu sunteți de acord? E cineva care n-a înțeles că e vorba 
de proiectul 9? Constat că nu.  
 
 Punctul 9 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea 
vânzării şi a preţului de vânzare a spaţiului cu destinaţia de locuinţă, situat în 
municipiul Bistriţa, str. Petru Maior nr.2, bl.2, sc.E, ap.56, către actualul chiriaş, 
doamna Cotleț Doina 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole şi se adoptă cu votul secret al  
majorității calificate a consilierilor locali în funcţie. 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:  aviz favorabil în comisiile 
reunite.  

Rezultat Vot 

Da 20 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 20 

Nu au votat 1 

Absenţi 0 

Total 21 

 Cu 20 de voturi ”pentru„ proiectul a fost adoptat. Un consilier nu a votat. 
 
 Se trece la punctul 10 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind 
aprobarea modificării obiectului contractului de locațiune nr.831/FV/01.10.2019 
încheiat pentru locuința situată în municipiul Bistrița, str. Gavril Tripon nr. 20, în 
favoarea domnului Moldovan Gheorghe 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul secret al  
majorității consilierilor locali în funcţie.  
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 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:  aviz favorabil în comisiile 
reunite.  
 Întrebări? Nu sunt. Vă rog, vot! 
 Doi colegi nu votează. 

Rezultat Vot 

Da 19 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 19 

Nu au votat 2 

Absenţi 0 

Total 21 

 Cu 19 voturi ”pentru„ zero ”împotrivă”, zero ”abțineri” proiectul a fost adoptat. 
Doi consilieri nu au votat. 
 Domnul consilier Elisei Radu Claudiu: mie nu mi-a apărut, domnul președinte. 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel: da... și la mine a apărut o eroare.  
 Doamna consilier Galben Silvia-Elisabeta: votul meu s-a trimis mai târziu.  
 Domnul consilier Filip Alexandru – Tudor: domnule președinte, dacă-mi permiteți 
o propunere: haideți să votăm pentru cele care nu au caracter secret, vot persoane, să 
votăm verbal sau cu mâna sus, ca să meargă mai repede, că văd că este nefuncțional 
total sistemul astăzi și se pierde foarte mult timp. Dacă sunt de acord și colegii noștri. 
Mulțumesc! 
  Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:  bun, menționăm proiectul 
ăsta cu 19 voturi ”pentru”, la punctul 10. Mai facem o probă pe 11. 
 
 Se trece la punctul 11 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind 
aprobarea prelungirii duratei contractului de comodat încheiat în favoarea 
societății Business Park Bistrița Sud SRL, având ca obiect spaţiul cu altă 
destinaţie decât cea de locuinţă, situat la parterul imobilului situat în Bistrița,   
str. Nicolae Titulescu nr.6, cu destinaţia de sediu social 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul deschis al  
majorității consilierilor locali în funcţie.  
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:  aviz favorabil în comisiile 
reunite.  
 Dacă sunt întrebări? Nu sunt. Vă rog, vot! 

Rezultat Vot 

Da 21 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 20 

Nu au votat 1 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da 

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da  

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da  

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da  

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 
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Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae Da  

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da  

Săsărman Lucia-Augusta Da  

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da  

  
 21 de voturi ”pentru”, în sfârșit. Ați speriat sistemul, mulțumesc!  
 Proiectul de hotărâre a fost adoptat.  

 
Se trece la punctul 12 – Proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii 

directe a spaţiului cu altă destinaţie decât cea de locuinţă, situat în municipiul 
Bistriţa, str.Gheorghe Șincai nr.21, la parter, în favoarea Organizației Județene 
Bistrița-Năsăud a Uniunii Democrate Maghiare din România, cu destinaţia de 
sediu partid. 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorităţii consilierilor în funcţie. Avizul comisiilor de specialitate este favorabil. 
 Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată 
de iniţiator, şi se adoptă cu 21 voturi „pentru”. 

Rezultat Vot 

Da 21 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 21 

Nu au votat 0 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da  

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da  

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da  

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da  

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae Da  

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da  

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da  

Urîte Florin-Radu Da  

 
Se trece la punctul 13 – Proiect de hotărâre privind modificarea și 

completarea Hotărârii nr.94/23.07.2015 a Consiliului local al municipiului Bistriţa 
privind aprobarea criteriilor de evaluare a solicitărilor depuse de persoane 
juridice constituite în temeiul Ordonanţei Guvernului României nr.26/2000 cu 



21 

privire la asociaţii şi fundaţii, cu modificările şi completările ulterioare, în 
vederea înscrierii pe lista de priorităţi pentru atribuirea unui spaţiu cu destinaţia 
de „sediu”. 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorităţii consilierilor prezenţi. Avizul comisiilor de specialitate este favorabil. 

Domnul preşedinte de şedinţă – la art.I sunt prevăzute două comisii care se vor 
supune la vot prin vot secret. Vă rog sa faceţi propuneri pentru alegerea a 3 consilieri 
locali în comisia de soluţionare a cererilor depuse de către reprezentanţi ai asociaţiilor 
şi fundaţiilor din municipiul Bistriţa. 

Domnul viceprimar Stan Călin – în urma discuţiei avute cu liderii de grup ai 
partidelor politice, doresc să fac următoarele propuneri: 

Membri titulari: Munthiu Cristiean, Stere Florentina Ştefania, Săsărman Lucia 
Augusta. 

Membri supleanţi: Brici Tiberius Daniel, Săcălean Oana Andreea, Bria Dumitru 
Alexandru. 

Nefiind alte propuneri, preşedintele de şedinţă supune la vot prin vot secret 
propunerile făcute de către domnul viceprimar Stan Călin, care se aprobă cu 20 voturi 
„pentru”. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în ansamblu, care 
se adoptă în unanimitate, respectiv cu 21 voturi „pentru”. 

 
Se trece la punctul 14 – Proiect de hotărâre privind desemnarea 

reprezentantului Consiliului local al municipiului Bistriţa în Consiliul de 
Administraţie al unităţii de învăţământ particular Şcoala Primară „Sfântul 
Stelian” din municipiul Bistriţa. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul secret al 
majorităţii consilierilor prezenţi. Avizul comisiilor de specialitate este favorabil. 

Domnul viceprimar Stan Călin – propunerea pentru desemnarea 
reprezentantului Consiliului local al municipiului Bistriţa în Consiliul de Administraţie 
este doamna consilier Săsărman Lucia Augusta.  

Preşedintele de şedinţă supune la vot prin vot secret, propunerea ca doamna 
consilier Săsărman Lucia Augusta să fie reprezentantului Consiliului local al 
municipiului Bistriţa în Consiliul de Administraţie. Se aprobă cu 19 voturi „pentru” şi o 
abţinere. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în ansamblu, prin 
vot secret, şi se adoptă în unanimitate, respectiv cu 21 voturi „pentru”. 

 
Se trece la punctul 15 – Proiect de hotărâre privind desemnarea 

reprezentantului Consiliului Local al municipiului Bistriţa în Comisia pentru 
evaluarea şi asigurarea calităţii în unitatea de învăţământ particular Şcoala 
Primară „Sfântul Stelian” din municipiul Bistriţa. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul secret al 
majorităţii consilierilor prezenţi. Avizul comisiilor de specialitate este favorabil. 

Domnul viceprimar Stan Călin – propunerea pentru desemnarea 
reprezentantului Consiliului local al municipiului Bistriţa în Comisia pentru evaluarea şi 
asigurarea calităţii este doamna consilier Macarie Doina.  
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Preşedintele de şedinţă supune la vot prin vot secret, propunerea ca doamna 
consilier Macarie Doina să fie reprezentantului Consiliului local al municipiului Bistriţa 
în Comisia pentru evaluarea şi asigurarea calităţii. Se aprobă cu 20 voturi „pentru”. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în ansamblu, prin 
vot secret, şi se adoptă în unanimitate, respectiv cu 21 voturi „pentru”. 

 
Se trece la punctul 16 – Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului 

de venituri şi cheltuieli al municipiului Bistriţa, pe anul 2021. 
Proiectul de hotărâre cuprinde 8 articole şi se adoptă cu votul deschis al 

majorităţii consilierilor în funcţie. Avizul comisiilor de specialitate este favorabil. 
Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta – cum spuneam şi la începutul 

şedinţei, există câteva întrebări legat de buget, despre venituri, despre cheltuieli, şi 
doresc să le adresez acum domnului primar dacă mai este şi el în şedinţă. Eu le 
adresez, dacă se răspunde bine, dacă nu, nu.  

Aş dori să ştiu câţi bani au rămas în urma achiziţionării staţiei de mixturi 
asfaltice pentru care s-au alocat iniţial 3,7 milioane de lei. De asemenea, câţi bani au 
rămas în urma achiziţiei patinoarului pentru care s-a alocat suma de 626 de mii de lei, 
şi ce sumă a rămas în urma SF-ului pentru modernizarea ştrandului Codrişor, pentru 
care s-a alocat iniţial suma de 300 de mii de lei, şi care este soarta sumei de bani 
alocată iniţial pentru acel audit al primăriei. Acestea ar fi întrebările.  

Şi o remarcă asupra acestui proiect de hotărâre. Am observat că 500 de mii de 
lei au fost alocaţi în plus pentru manifestări culturale către Centrul Cultural George 
Coşbuc, în condiţiile în care suntem în plin val 4 al pandemiei, iar manifestările 
urmează fie să fie restrânse, fie chiar interzise de tot la noi în Bistriţa în următoarea 
perioadă. Nu văd scopul pentru care au fost alocate aceste sume atât de mari către 
manifestări culturale, chiar aş propune şi un amendament în acest sens, respectiv ca 
din aceşti 500 mii lei, 150 mii lei să fie pentru alocaţi secţiunea de învăţământ în 
vederea aprobării în viitor a granturilor pentru şcoli, şi 150 mii lei pentru sănătate, 
pentru a putea încheia acordul investiţional între municipalitate şi Spitalul Judeţean de 
Urgenţă Bistriţa, având în vedere faptul că ştim foarte bine, că un astfel de acord este 
posibil, însă ne lipseau banii. Cam asta a fost motivarea din şedinţa trecută. 

De asemenea, doresc să vă supun atenţiei două chestiuni destul de importante 
care ne-au fost aduse la cunoştinţă de către cadre medicale. În primul rând, 
aproximativ 25% din bugetul Spitalului Judeţean va pleca către tot ce înseamnă facturi 
la gaz şi la curent, ştim cu toţii ce grav au explodat preţurile la aceste utilităţi în ultimul 
timp. 

În al doilea rând, dacă îmi permiteţi să vă citesc un mesaj pe care l-am primit 
recent: „Este nevoie de fonduri pentru creşterea fluxului de oxigen, este o problemă 
reală la care se încearcă gâsirea unei rezolvări n acest moment. Nu putem opera mai 
mult de două cazuri în anestezie generală în acelaşi timp, pentru că scade presiunea 
oxigenului la pacienţii din terapie intensivă şi de pe secţia de boli infecţioase cu covid. 
Vă rugăm să găsiţi finanţare şi să ne ajutaţi”. Cam acesta a fost mesajul pe care l-am 
primit din partea unui cadru medical, astfel că eu propun aceste amendamente pe 
care vă rog să le supuneţi la vot. Dacă trec, bine, dacă nu, nu. 

Domnul preşedinte de şedinţă – doamna consilier Săsărman, jucaţi politic foarte 
bine şi vă apreciez, dar o să intervină domnul primar. Ieri după masă a avut loc o 
întâlnire între domnul primar şi domnul director al Spitalului Judeţean, şi a spus că nu 
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reprezentaţi dumneavoastră Spitalul Judeţean. S-au făcute liste de propuneri, lista de 
investiţii, s-a discutat în ce măsură primăria poate să intervină şi să ajute, şi cred că 
domnul primar o să vă dea explicaţiile necesare. Am participat şi eu, de asta intru cu 
detalii. 

Domnul primar Turc Ioan – procedura pentru PUZ Ştrand Codrişor, în vederea 
realizării unor investiţii în sensul modernizării Ştrandului Codrişor, nu s-a mai făcut. 
Motivul este acela că am intrat între timp în negocieri pentru achiziţia unor terenuri, mă 
refer la Baza IPROEB şi la baza Mecanica. De asemenea, ţinând cont de faptul că 
primăria are o anumită suprafaţă de teren şi statul are o anumită suprafaţă de teren în 
zona respectivă, iar intenţia este aceea de a da drumul unui proiect mare, de a 
achiziţiona terenul respectiv, discutăm de aproximativ 6 hectare şi jumătate, 7 hectare 
de teren. Vom da drumul unui proiect pentru amenajarea unui parc sportiv de top la 
nivel naţional, nu la nivel regional, iar în acest parc sportiv vom avea şi facilităţi care 
ţin de amenajarea unor bazine de înot, saune, funcţiuni specifice, pe lângă terenuri de 
fotbal, de tenis, de volei, piste pentru alergare etc. Locaţia este una proprie acestui 
gen de investiţii, o parte din terenul respectiv este la limită cu pădurea Sculerwald, 
deci dacă totul merge bine, dacă totul decurge bine, pe fonduri europene, nu din 
bugetul municipiului Bistriţa, aşa cum s-a intenţionat amenajarea unui Aquaparc în 
zona Cocoş, vom duce la bun sfârşit această intenţie.  

În ceea ce priveşte staţia de mixturi asfaltice, veţi primi răspunsul la virgulă, 
pentru că nu vreau să dau un răspund incomplet. 

În ceea ce priveşte patinoarul, ştiu că suma cu care urmează să fie achiziţionat 
acesta, pentru că suntem încă pe procedură, există o contestaţie, se apropie de suma 
alocată pentru respectiva achiziţie, patinoarul sintetic. 

Am avut aşa cum spunea şi domnul consilier Urîte, o discuţie cu domnul 
preşedinte al Consiliului Judeţean Moldovan Radu şi cu domnul director al Spitalului 
Judeţean Lazany, în vederea încheierii unui acord de parteneriat, acord prin care 
Primăria municipiului Bistriţa să susţină Spitalul Judeţean printr-o serie de investiţii. O 
să vă punem la dispoziţie documentul, pentru că el va intra şi va fi supus votului în 
consiliul local. Cel mai probabil, municipalitatea va suporta costul modernizării unor 
secţii, vom merge pe un gen de acord-cadru pentru o perioadă de un an de zile.  

Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta – cred că este exact ceea ce am 
propus şi noi. 

Domnul primar Turc Ioan – da doamnă, sigur că da, sănătatea nu este 
proprietatea nimănui până la urmă, este ceva de interes public. Aşa că, i-am spus şi 
domnului Radu Moldovan şi a fost perfect de acord că aceste lucruri nu trebuie să 
devină câmp propagandistic pentru nimeni. Altminteri, atunci când partidul 
dumneavoastră a avut primar, viceprimar şi majoritate în consiliul local, nu aţi finanţat 
cu nici un leu activitatea Spitalului Judeţean.  

Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta – ba da, a fost finanţat. 
Domnul primar Turc Ioan – cu nici un leu, doamnă, cu nici un leu. Între timp, 

după ce noua administraţie şi-a preluat atribuţiile am făcut anumite lucruri. Haideţi să 
ne amintim cu titlu de exemplu, terenul pe care l-am cedat Spitalului Judeţean pentru 
anumite investiţii, pe str.Grănicerilor. Dacă consideraţi că este important, continui prin 
a vă spune că în regim de urgenţă vom amenaja o parcare la Spitalul Judeţean, deci 
vom suporta costul amenajării unei parcări, în aşa fel încât un număr de câteva zeci 
de locuri de parcare să poate fi puse la dispoziţia personalului medical şi a vizitatorilor.  
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Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta – şi referitor la suma de 500 de mii 
de lei care a fost alocată pentru manifestări culturale? Aceasta care ar fi explicaţia? 

Domnul primar Turc Ioan – suma care se aloca anii trecuţi pentru manifestări 
culturale era de 5 milioane de lei. Noi până în momentul de faţă am aprobat prin buget 
suma de 500.000 de lei, iar raportat la solicitarea Centrului Municipal Cultural de a 
finanţa cu o sumă de aproximativ un milion de lei activităţi culturale până la finalul 
anului, am fost de acord să finanţăm activităţi culturale cu jumătate din suma solicitată, 
adică cu 500.000 lei. Eu vreau să vă spun faptul că trăim într-un oraş, activităţile 
culturale sunt destinate unui public pe care noi îl respectăm. Deci nu sunt sub nici o 
formă de acord cu schimbarea statutului în statut de „cătun” şi nici cu pedepsirea 
consumatorilor de cultură doar pentru faptul că poate cineva, care poate nu gustă 
cultura într-o mare măsură, cere acest lucru. 

Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta – nu aţi înţeles nimic, era vorba 
despre valul 4 care e aici, ne bate la uşă, şi imediat vor fi interzise tot ce înseamnă 
întruniri, manifestări culturale, concerte, absolut tot va fi interzis, pentru că vom fi 
nevoiţi să stăm închişi în casă. Despre asta era vorba. Noi alocăm o sumă de bani 
pentru ceva ce practic nu se va ţine. Pentru că este imposibil, aşa cum vorbeşte şi 
domnul Arafat pe la televizor şi toţi miniştrii de Ministerul Sănătăţii, deci aceste 
manifestaţii vor fi limitate, reduse, ba chiar închise şi interzise.  

Domnul primar Turc Ioan – să nu ne antepronunţăm, să nu mergem pe cele mai 
sumbre scenarii. Ţin să vă spun că anumite tipuri de activităţi pot fi desfăşurate şi 
online, aşa cum s-a mai întâmplat, iar dacă vor rămâne bani necheltuiţi cu siguranţă 
nu o să se volatilizeze, ci vor române în bugetul municipalităţii.  

Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta – şi atunci pnu putem face o 
concesie? Am propus ca 150.000 din aceşti bani să fie alocaţi pentru şcoli, pentru 
acele granturi pe care eu le-am propus. 

Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – aş fi vrut să dezvolt puţin informaţia 
pe care domnul primar ne-a dat-o cu privire la achiziţionarea bazei sportive, cred că 
poate nu totuşi astăzi, când în curând ne vom revedea cu toţi în alte condiţii. Dar 
rugămintea mea este, cu permisiunea dumneavoastră domnule preşedinte de şedinţă, 
pentru că dumneavoastră o să-mi daţi cuvântul în debutul unei şedinţe viitoare 
eventual la secţiunea de interpelări, să dezvoltăm puţin subiectul ăsta. Şi astăzi mă 
opresc aici, repet, avem cu toţii de ajuns undeva într-un interval relativ scurt începând 
de acum. 

Domnul viceprimar Hangan Sorin – am vrut să intervin domnule preşedinte de 
şedinţă, însă am avut îndoieli. Am vrut să fac o rugăminte doamnei consilier 
Săsărman, că e tânără, şi nu totul trebuie privit dintr-o prismă politică. Vedeţi, noi nu 
am început prezentarea propunerilor, cu uitaţi, am alocat 20% din cât alocau alţii în 
anii trecuţi, şi anul trecut a fost un an pandemic, dar pentru aia a fost alocată o sumă 
de cinci ori mai mare. Şi mă rog, a intervenit domnul primar şi v-a luminat, în sensul că 
banii nu se vor volatiliza, sau nici măcar nu-i va duce cineva acasă, vor rămâne aici. 
Iar vis-a-vis de povestea cu spitalul, sigur, aţi avut o propunere demnă de încredere şi 
pentru care vă felicităm, şi împreună vom face acel acord şi-l vom duce la capăt, dar 
noi nu am făcut a atâta caz pe faptul că sprijinim în perioada acre a trecut foarte multe 
momente spitalul judeţean. Vă dau doar exemplu faptul că le-am dat în folosinţă 6 
containere noi, pe care noi le-am achiziţionat ca locuinţe de necesitate, pentru că au 
avut nevoie pentru diverse operaţiuni de triere, de vaccinare, de a face teste anti-
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covid, şi le folosesc dânşii exact aşa cum bine ştiţi, şi cu acordul dumneavoastră, în 
condiţii de urgenţă a unui centru de vaccinare în centrul SVSU, tot pentru a degreva 
spitalul de o sarcină, aceea de a vaccina cetăţenii şi am reuşit cu o echipă de medici, 
asistenţi, voluntari inimoşi, în frunte cu domnul Rad Irinel, să ne situăm pe primul loc 
de departe vis-a-vis de tot ceea ce înseamnă Centrul de vaccinare din judeţul Bistriţa-
Năsăud. Aşa că toate astea le-am făcut şi nu am bătut toba aşa cum se spune la ţară, 
pe nicăieri, şi cred că au fost în sprijinul activităţii pe care trebuia să le desfăşoare 
spitalul şi fără nici un fel de iz politic pentru semenii noştri. Şi ca acel proiect, care 
sigur că v-aţi gândit şi dumneavoastră, şi să ştiţi că s-au gândit mulţi bistriţeni înaintea 
noastră, să ajungă la un bun sfârşit, e nevoie de un consens şi e nevoie ca nici unul 
dintre noi să încerce să îi dea vreo tentă sau să zică cine a pus primul carul înainte 
boilor, sau cine a inventat oul sau găina. Aşa ca un sfat, că sunteţi mai tânără şi 
sunteţi drăguţă, şi v-ar sta bine pe viitor să ţineţi cont de ea. 

Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta – o singură replică dacă îmi 
permiteţi, pentru domnul primar. În 26.03.2020, vechea administraţie prin domnul fost 
viceprimar Cristian Niculae, a alocat suma de 200.000 de lei din bugetul municipiului. 
Şi dacă vreţi vă citesc şi articolul din publicaţia Bistriţeanul: „Pentru Spitalul Judeţean 
Bistriţa-Năsăud. Aceste fonduri vor putea fi folosite pentru achiziţia de echipamente de 
protecţie pentru personalul medical, cei care sunt în prima linie în lupta contra Covid”. 
Deci PSD-ul, da, a sprijinit spitalul. 

Domnul primar Turc Ioan – doamna consilier, se pare că nu aţi înţeles nimic din 
ce v-a sugerat domnul viceprimar Hangan Sorin. Este un gest făcut în perioada de 
pandemie, vreţi să vă facem un calcul, cât a cheltuit municipalitatea pentru Centrul de 
vaccinare? Doriţi să aveţi acest calcul? Ca să vedeţi ce înseamnă 20.000 de lei, faţă 
de ce a făcut actuala administraţie pentru capitolul sănătate. Vă rog nu intraţi în 
polemici din care nu ieşiţi bine. E un sfat. Vă dau şi eu un sfat. 

Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta – dumneavoastră aţi susţinut că 
vechea administraţie nu a susţinut activitatea Spitalului Judţean. Asta aţi spus 

Domnul preşedinte de şedinţă – am tăiat microfonul doamnei consilier, pentru 
că din nou mergem înspre o dispută. Vă rog să vă consultaţi liderul de partid, doamna 
Săsărman, şi o să primiţi informaţii că s-a căzut de acord să nu politizăm spijinul 
pentru Spitalul Judeţean, să ne apucăm serios de treabă. Aţi minţit şi data trecută, 
vreau să vă spun că dumneavoastră după ce aţi depus acel proiect v-aţi deplasat la 
domul Lazany, m-am deplasat şi eu ulterior, am stabilit paşii prin care să acţionăm, să 
facem o listă de probleme şi să mergem coerent. Să vă mai spun şi vis-a-vis de 
cultură, vă dau un mesaj din partea preşedintelui academiei care a făcut câteva 
remarci. A spus să nu periclităm valorile tradiţionale, culturale şi religioase ale 
poporului român. Deci sunt şi oameni care s-au vaccinat, sunt condiţii impuse de 
sistemul de sănătate, să porţi mască, să fi vaccinat, să respecţi nişte reguli, şi aşa că 
nu veniţi dumneavoastră să restricţionaţi anumite alocări. Deci trebuie să încercăm să 
trăim normal, aşa cum şi mediul economic trebuie să lucreze, ca să se adune bani la 
PIB-ul României, ca să putem să ne permitem pe urmă cheltuieli. E frumos de zis aşa 
din partea dumneavoastră şi a multora, haideţi să cheltuim. Prima dată trebuie 
rezolvată şi sursa. Deci s-a stabilit, vă mai menţionez, aseară, consultaţi-l pe domnul 
preşedinte Emil Radu Moldovan, am discutat principial, ne-am asumat, am stabilit şi 
paşii prin care să ajutăm spitalul, şi nu numai Spitalul Judeţean, ci şi celelalte instiuţii 
de sănătate, astfel încât să fie asigurată o siguranţă a cetăţenilor. Vă rog să nu mai 
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transformaţi şi să politizaţi, cred că nici nu aveţi permisiunea dânsului, că aseară asta 
s-a spus. 

Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta – să supuneţi la vot propunerea pe 
care am făcut-o. 

Domnul preşedinte de şedinţă – care propunere, că nu aţi dat nimic concret? 
Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta – ba da, am formulat amendament 

de reducere din cei 500.000 lei... 
Domnul preşedinte de şedinţă – vă rog să formulaţi un amendament concret. 
Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta – l-am formulat deja. 
Domnul preşedinte de şedinţă – vă rog să formulaţi pe puncte, pe lege, la 

articolul „x”, se iau banii de aici, se pun aici, ce se reduce, de unde suplimentăm. Dacă 
sunteţi pregătită, dacă nu, aşteptaţi rectificarea următoare. Deci dacă spuneţi concret, 
dacă nu, nu improvizaţi, mergeţi pe media şi improvizaţi. Vă rog dacă aveţi lucrurile 
făcute, să le menţionaţi în următoarele minute.  

Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta – am spus deja că de la acel capitol 
în care Centrului Cultural Municipal i s-a acordat suma de 500.000 de lei, această 
sumă să fie diminuată. 

Domnul preşedinte de şedinţă – trebuie să spuneţi că luăm de la capitolul, 
aliniatul suma respectivă şi o punem dincolo.  

Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta – cu ajutorul aparatului de 
specialitate al primarului se poate face acest lucru. 

Domnul preşedinte de şedinţă – îmi pare rău, eu personal nu sunt de acord. 
Votăm improvizaţii, sau votăm lucruri foarte clare şi studiat cu executivul?  

Vă supun votului proiectul de hotărâre în forma prezentată de iniţiator. Se 
adoptă cu 14 voturi „pentru” şi 6 abţineri. 

Rezultat Vot 

Da 14 

Nu 0 

Abţinere 6 

Au votat 20 

Nu au votat 1 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abţ. 

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da  

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Abţ. 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Abţ. 

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Nu a votat 

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae Da  

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Abţ. 

Săsărman Lucia-Augusta Abţ. 
Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Abţ. 

Urîte Florin-Radu Da  
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Se trece la punctul 17 – Proiect de hotărâre privind aprobarea în anul 2021 
a unui sprijin financiar de la bugetul local al municipiului Bistriţa pentru unităţile 
de cult, care aparţin cultelor religioase recunoscute din România. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorităţii consilierilor în funcţie. Avizul comisiilor de specialitate este favorabil. 

Domnul primar Turc Ioan – Comunitatea Evreilor nu a obţinut avizul unităţii 
centrale de cult, astfel că suma de 20.000 de lei a fost repartizată altor solicitanţi, 
astfel: 
- Parohia Română „Sf. Împăraţi Constantin şi Elena” Bistriţa, localitatea componentă 

Viişoara, de la 25.000 la 30.000 lei; 
- Parohia Ortodoxă Română „Sf. Ioan Botezătorul” Bistriţa, de la 40.000 la 45.000 lei; 
- Parohia Ortodoxă Română ”Sf. Gheorghe”, Bistriţa, de la 30.000 la 40.000 lei, 
având în vederea amploarea lucrărilor care se desfăşoară la fiecare dintre aceste 
biserici, a căror sumă a fost suplimentată. Şi evident coroborat cu suma solicitată 
iniţial. Sunt biserici unde se lucrează, unde nevoia de finanţare este foarte mare şi în 
anii următori cred că avem această datorie morală de a susţine până la urmă enoriaşii 
acestor biserici, pentru a avea biserici care să răspundă nevoilor spirituale ale 
oamenilor.  

Doamna secretar Gaftone Floare – aş vrea să fac o precizare aşa cum am 
discutat astăzi cu domnul primar, pentru anul 2022 se impune ca dumneavoastră să 
aprobaţi o procedură, pentru că dacă aţi văzut că sunt cereri depuse din luna martie, 
altele din aprilie, mai, iar din partea unor culte şi astăzi am aşteptat completarea 
documentaţiei. Va trebui ca exact ca în cazul Legii 350 privind finanţarea din bugetul 
local, va trebui să stabilim un termen limită pentru ca aceste lucrări să poată fi făcute 
în timp util.  

Domnul primar Turc Ioan – o foarte scurtă intervenţie. Anul viitor după 
adoptarea bugetului vom face aceste alocări plecând şi de la considerentul că de fapt, 
bisericile care au nevoie de aceşti bani sunt biserici aflate în construcţie sau în 
modernizare, şi că nu au nimic altceva de făcut decât ca la documentaţia depusă în 
acest an să vină cu actualizările necesare. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot propunerea domnului primar de 
modificare a anexei, respectiv: eliminarea poziţiei 13 – Comunitatea evreilor Bistriţa cu 
suma de 20.000 lei, sumă care se va redirecţiona astfel: 5.000 lei pentru Parohia 
Română „Sf. Împăraţi Constantin şi Elena” Bistriţa, localitatea componentă Viişoara; 
5.000 lei pentru Parohia Ortodoxă Română „Sf. Ioan Botezătorul” Bistriţa şi 10.000 lei 
pentru Parohia Ortodoxă Română ”Sf. Gheorghe”, Bistriţa. Se aprobă cu 16 voturi 
„pentru”. 

Rezultat Vot 

Da 16 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 16 

Nu au votat 5 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Nu a votat 

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da  

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 



28 

Elisei Radu-Claudiu Nu a votat 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da  

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae Nu a votat 

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Nu a votat 
Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Nu a votat 

Urîte Florin-Radu Da  

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre cu propunerea de 
modificare aprobată şi se adoptă cu 19 voturi „pentru”. 

Rezultat Vot 

Da 19 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 19 

Nu au votat 2 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Nu a votat 

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da  

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da  

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae Da 

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Nu a votat 
Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da  

 
Se trece la punctul 18 – Proiect de hotărâre pentru modificarea și 

completarea Hotărârii Consiliului local al municipiului Bistrița nr.85/07.06.2021 
privind aprobarea Regulamentului pentru achiziția de imobile, construcții și/sau 
terenuri, de către Municipiul Bistrița. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorităţii consilierilor prezenţi. Avizul comisiilor de specialitate este favorabil. 

Domnul preşedinte de şedinţă – vă rog să faceţi propuneri pentru alegerea a trei 
consilieri în Comisia de evaluare a ofertelor.  

Domnul viceprimar Stan Călin – din partea consiliului local fac următoarele 
propuneri: domnul consilier Filip Tudor şi doamnele consilieri Săsărman Lucia Augusta 
şi Săcălean Oana Adreea. 
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Domnul primar Turc Ioan – în locul domnului administrator public Peteleu Ioan îl 
propun pe domnul viceprimar Hangan Sorin.  

Preşedintele de şedinţă supune la vot, prin vot secret propunerile făcute de 
către domnul primar şi domnul viceprimar Stan Călin şi se aprobă cu 20 voturi 
„pentru”. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre şi se adoptă cu 20 
voturi „pentru”. 

Rezultat Vot 

Da 20 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 20 

Nu au votat 1 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da  

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da  

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da  

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae Da 

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Nu a votat 
Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da  

 
Nefiind alte probleme de ridicat, preşedintele de şedinţă, domnul consilier      

Urîte Florin-Radu, declară închise lucrările şedinţei ordinare a Consiliului local al 
municipiului Bistriţa din data de 30.09.2021. 
 
                    PREȘEDINTE,                                    SECRETAR GENERAL 
             URÎTE FLORIN-RADU                                 GAFTONE FLOARE 
 
 
 
 

          REDACTAT, 
Morariu Dorina-Maria ___________ 
Suciu Anca-Emilia _____________ 

 
 
MDM: pag. 1 – 20 
SAE: pag. 20 – 29 
3 ex. 


